
 
 

 

Házená do škol 
Už několik let je naše škola zapojena do projektu HÁZENÁ DO ŠKOL. V pondělí 2. 10. 2023 si žáci 
prvních a druhých tříd vyzkoušeli házenkářský trénink pod vedením profesionálních trenérů 
házené. Naučili se spoustu nového a vyzkoušeli si, jaké to je být opravdový „HÁZENKÁŘ“.  
Trenéři naše děti moc chválili a pozvali je na další listopadový turnaj. Na dalším turnaji si porovnají 
své dovednosti s žáky jiných škol.  
 

Ozdravný pobyt 
Od 9. do 13. 10. 2023 byly 3. B a 4. B  na ozdravném pobytu v 
Palkovických hůrkách. Všichni žáci si užili spoustu legrace při 

zábavných aktivitách. V 
rámci soutěže Palkovice 
mají talent, jsme zjistili, že 
mezi sebou máme nadějné 
tanečníky a herce. Při 
netradiční olympiádě 
jsme změřili síly i svou 
rychlost. A cestou na 
Hukvaldy jsme otestovali 
své schopnosti při 
orientaci na mapě. 
  

 
 

Divadlo loutek aneb šaty dělaj člověka 
Dne 18. 10. se naše třída vydala do centra Ostravy do Divadla loutek na divadelní představení Tajný deník Adriana Molea. 
Všichni se oblékli, jak se sluší a patří. Jak už říkal herec Jan Werich, šaty dělaj člověka. Také my jsme neponechali nic náhodě 
a rozhodli se, že si celý den užijeme. 
Představení mělo poukázat na běžný život teenagerů. Dle našich názorů se mohlo jednat o serióznější a hlubší zpracování 
příběhu. Nikdo z nás se v ději nenašel. Zřejmě jsme velice rychle dospěli. I přesto všechno bylo představení zábavné.  
Při odchodu a počítání, zda jsme skutečně všichni, se náhle rozevřela venkovní hrací skříň. Taková malá napodobenina 
orloje v Praze.  
V tu chvíli jsme zjistili, že zase tak moc vyspělí nebudeme, když se necháme stáhnout hýbajícími se loutkami a veselou 

hudbou. Mimochodem, paní Navrátilová z toho byla také celá nadšená, takže na tom nebudeme zase tak špatně. 😊  
A co říct závěrem? Snad jen to, že se těšíme na další návštěvu divadla.  
Szabadosová, Kreissová, Olšová, Duda, Větrovský, 9. A 
 

Sportovní akce v Bělském lese aneb 50 let oslav MŠ Staňkova 
Ačkoli školní rok teprve začal, v naší škole se střídá jedna akce za druhou. Jednou z nich byla také oslava 50. výročí založení 
MŠ Staňkova, na které se podíleli také žáci 9. A. Celá slavnostní akce začala na hřišti mateřské školy a pokračovala v Bělském 
lese. Jak jinak nejlépe oslavit půlstoletí než sportovním kláním. Holky i kluci z 9. A pomáhali na jednotlivých sportovních 
stanovištích a řeknu vám, že to byl někdy „fičák“. Naštěstí jsou již z podobných akcí zběhlí, takže spokojenost byla jak straně 
malých soutěžících, tak na straně deváťáků. Snad vás o tom přesvědčí i naše fotky.  Navrátilová Irma 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Zažij vesmír! 
Dne 11. listopadu jsme se se třídou zúčastnili akce ZAŽIJ VESMÍR v Avion Shopping parku. Tam jsme si vyzkoušeli hmatem 
povrchy planet, hledali jsme na stropě své hvězdné znamení zvěrokruhu, dívali jsme se dalekohledem na povrch Měsíce, 
tvořili jsme zvířecí astronauty, šli jsme do malého planetária.  
Nikolka: Bavilo mě to, ale stanoviště mohla být větší, ale chápu, že to bylo vytvořeno pro rodiny. Nejvíc mě bavil kvíz, který 
jsme vyplňovaly s kamarádkou. 
Eliška: Bylo to super. Povídali jsme si o planetách. 
Evička: Bavilo mě vše, ale asi nejvíc kvíz. Vyrobila jsem medvěda astronauta. Moc mě to bavilo, a proto to doporučuji všem. 
Nikola Dudová, Eva Kovářová, Eliška Swietoňová, 5. A 

Děkujeme všem našim 
přispěvovatelům. Bohužel už nezbylo 
místo na další články, básničky a 
vtipy, které jste poslali. Děkujeme za 
pochopení a těšíme se na vaše další 

příspěvky! :) 
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Vážení čtenáři, 
s radostí vám přinášíme po několika letech další vydání našeho školního časopisu Srbák, ve kterém najdete nejenom události 
ze školy, ale i plno inspirace, kreativity a angažovanosti našich žáků. Doufáme, že nám vaše příspěvky přinesou opět radost.  
Robert Kecskés, ředitel školy 
 

Podzim! 
Podzim, podzim, všude listí, 
zvířátka zas zalézají. 
Když se málo obleču 
a venku hodně foukne, 
dostanu pak rýmičku, 
až mě z toho klepne. 
Vendula Pěgřimková, 5. A 

 

 

Školní den 
Ráno se mi nechce z postele,    Zuby čistím a už běžím, 
čekám, až se na mě slunce usměje.   do školy se trochu těším. 
Kdybych čekala, nevyležím,    Ve škole je čeština,   
tak z postele hnedka běžím.    matika a vlastivěda, 
Dám si chleba, máslo, šunku,    zpěv a zase angličtina, 
sním ten chleba, tvrdou kůrku.    angličtina, ta je prima. 
       Emilie Szwedová, 5. A 

 

„Přijímačky nejsou tak těžké, jak všichni tvrdí“, říká náš absolvent, David Kašpárek z loňské 9. B 
Vyzpovídali jsme Davida Kašpárka, se kterým jsme se potkali na šachovém turnaji. 
David letos nastoupil na Střední školu elektrotechnickou, obor mechanik – 
elektrotechnik: 
1. Milý Davide, jak se ti líbí na nové škole? 
„No, je to typická škola. Někteří mistři tam jsou dobří a některé učitelky nejsou 
v pohodě, ale jinak obor se mi moc líbí, protože je to přesně to, co jsem chtěl dělat. 
Celkově školu hodnotím 7/10. Nejvíc mě baví praxe, učíme se zatím základy, ale 
postupně toho přibývá, zatím jsme se učili např. odizolovávat kabely a pracovat 
s pájkou. Sice nyní dojíždím cca 20 minut tramvajkou, ale celkově jsem spokojený.“  
2. Je něco, co shledáváš z toho, co ses na základní škole naučil, užitečným ve 
svém současném studiu?  
„Např. převody jednotek z fyziky. To nás naučil pan Günter dobře. Potom tam 
máme matiku, která je mnohem těžší, ale pan ředitel Kecskés nás dobře připravil. 
Učil mnohem lépe, než naše současná učitelka. Dokázal lépe vysvětlit učivo, takže 
jsem tomu více rozuměl. Čeština je pořád stejná, tu asi nemá nikdo rád, ale zbytek – 
přijde mi to tak stejné, jak na základce, jen o něco těžší.“ 

3. Je něco, co ti chybí z naší školy? 
„Ze Srbské mi chybí nejvíc kolektiv a celkově atmosféra té školy, a taky učitelé hlavně. Naopak mi nechybí chemie, kterou na 
naší škole budeme mít tak 5 krát za celý školní rok. A ještě mi chybí porce ze školní jídelny, protože na té naší škole si 
nemůžeme přidat obědy a ještě k tomu dávají malé porce, takže se z toho moc nenajím. Nějaké jídlo je dobré, nějaké špatné, 
ale ve srovnání se Srbskou, je o něco chutnější, protože u nás nevaří kuchařky, ale učni.“  
4. A co říkáš na váš kolektiv v nové třídě? 
„Kolektiv u nás ve třídě je dobrý, máme tam 30 borců (kluků) a všichni jsou zatím v pohodě. Ve třídě nemáme holky, ale 
máme obor optik, kde jsou jenom ženy.“  
5. Je něco, co bys chtěl našim žákům vzkázat na závěr? 
„Přijímačky nejsou tak těžké, jak všichni tvrdí. Všichni říkali, jak je to extrémně těžké. Měl jsem 20 bodů z matiky, 20 bodů z 
češtiny, dostal jsem se úplně v pohodě, takže nemusíte se strachovat, a kočku mám doma. Alfréda, už má 2 roky.“ 
 
 

 

Nikdy se nevzdávej! 
Tancuji už sedm let, z toho čtyři roky závodně za MG dance Ostrava. Tancujeme sóla, dua a formace ve stylu 
street dance, funky, lokin, hip hop, robotický tanec. Na soutěžích tancujeme hip hop. 15. října jsme celá moje 
rodina jeli na soutěž do Prostějova. Když jsem přišla na řadu, všechny kroky jsem zapomněla!!! :-o Naštěstí 
jsem si kroky pohotově vymyslela a povedlo se! Umístila jsem se dobře - byla jsem osmá z patnácti. Za 
odměnu jsem byla v McDonald´s.  
Vanessa Staňková, 5. A 
     

 
  

Vtip za vtipem 
Paní učitelka říká: „Pepíčku, to už je tenhle 
týden počtvrté, co jsi přišel pozdě do školy. Víš, 
co to znamená? Pepíček odpoví” „No, že je asi 
čtvrtek, paní učitelko.” 
 
Muž říká: „Haló, policie, potřebuji pomoc!“ 
Policie odpoví: „Ano, a o co se jedná?“ Muž 
reaguje: „Dvě holky se o mě perou!!“ Policie 
odpoví: „Ano chápu, ale jaké je ohrožení?“ Muž 
odpoví: „Ta ošklivější vyhrává!“ 
 
Doktor říká pacientovi: „Zbývá Vám ještě 10 do 
konce života.“ 
Pacient se ptá: „Kolik deset? Let, měsíců, 
týdnů?“ 
Doktor odpoví: „10, 9, 8, 7… “ 
Šimon Strapáč (8.B), Filip Šiler (7.A)  



 
 

Vyzpovídali jsme našeho fyzikáře, pana učitele Güntera 
Baví pana Güntera práce učitele? Má hudební sluch anebo hluch? Jaké měl známky jako žák? Proč lituje toho, že v 6. a 7. třídě 
kašlal na dějepis? A odkud bere tolik sil a energie i ve svém pokročilejším věku? Je snad upír? Vše se dozvíte v tomto článku.  

 
1. Jak dlouho učíte a co Vás vedlo k tomu, stát se učitelem? 
„Učím od roku 1976, což už je hodně let. Učím v podstatě už děti svých žáků, třeba tady na Srbské. 
A co mě k tomu vedlo? Chuť a snaha pracovat s mladými lidmi.“  
2. Baví Vás práce učitele? A co považujete za nejtěžší při učitelské profesi? 
„Kdyby mě to nebavilo, tak už tu dávno nejsem, protože není nic horšího pro žáky, než učitel, kterého 
to nebaví. Myslím si, že mladý člověk to bleskově pozná a pak ta spolupráce je o ničem. Ve svém 
životě jsem zažil jednoho učitele, kterého to nebavilo a bylo to poznat na jeho přístupu k nám. Nejtěžší 
je přijít ráno do práce a usmívat se, i když člověku třeba do smíchu není, protože žáka nezajímá 
v jakém rozpoložení učitel je, jeho povinností je prostě učit, vysvětlovat a trošku si myslím, že učitel je 
i herec. Učitel musí být trošku i herec. Zahrát něco do autu, když se nedaří, nebo přehrát svůj vnitřní 

problém, bolest zubů, bolest kolena, starosti o nějakého rodinného příslušníka. Myslím si, že to je dost těžké, aby to ti žáci 
nepoznali, protože jsou tu od toho, aby se něco dozvěděli od učitele v pohodě. Učitel v nepohodě je nezajímavý učitel, kterého 
bych nechtěl.“  
3. Jaký jste byl žák na základní škole? 
„Dvojku z chování jsem neměl nikdy, ale byli jsme takoví „živí“. Z předmětů mě bavily přírodní předměty jako je chemie, 
fyzika, částečně i matematika. Nebavil mě dějepis, nevím proč, ale dodnes mi to vadí, protože mám mezery v historii. Neučil 
jsem se, když jsme probírali starověké Řecko a starověký Řím, myslel jsem, že si to zapamatuju z hodiny a výsledkem byly 
trojky z dějepisu či zeměpisu, které jsem pak musel v posledních ročnících před přijímačkami na střední školu žehlit. 
V dospělosti mi pak vadilo, že jsem mnohé věci ze vzdálené historie nevěděl, např. při luštění křížovky, nebo když jsem se 
s někým bavil, kdo byl v Řecku či Římě. Prostě Koloseum apod., to šlo mimo mě. Takový hloupý pubertální přístup 
k zajímavé historii, že?“  
4. Co děláte ve svém volném čase? 
„Hodně čtu, dříve jsem byl čtenář sci-fi, nyní se zaměřuju na faktografické knihy z hudebního prostředí, protože mám 
hudební „hluch“, ale mám rád hudbu, takže bohužel pasivně. Neumím na nic hrát, protože to nešlo, ale celý život sleduju 
hudební trendy, mám doma velkou sbírku gramofonových desek. Mám rád hudbu všech žánrů, ale nejblíže mám k rockové 
a populární hudbě. Ještě rád cestuju, rád klábosím s přáteli a rád jezdím autem, dokud mi to věk dovolí.“  
5. Prozradíte čtenářům, jak to děláte, že jste ve svém věku tak vitální a aktivní?  
„Jednak proto, že pracuji mezi mladými lidmi. Oni to neví, že z nich vysávám energii. A za druhé, protože pomáhám přírodě. 
Pomáhám jí třeba vitamínovými doplňky, sportem, který se zúžil už jenom na dva – tzn. jízda na kole a plavání. Víc už 
přírodě nepomůžu, ale možná geny. Ono to přijde, ale zatím to je za dveřmi ten zdravotní problém, ten číhá na každého.  
Takže energii beru z genů, z doplňků stravy, z jistého sportu a z práce s mladými lidmi.“  
 
 
 

Den zvířat na Srbské 
Ve středu 4. 10. 2023 uspořádal žákovský parlament svou první akci, a to Den zvířat, na který 

mohl každý student do školy přijít ve zvířecí masce, kostýmu či s doma vyrobeným zvířátkem. 

Kromě zábavy byl součástí akce také výběr darů pro útulek. Děti tak mohly přispět spolku 

Mazlíci v nouzi, kam škola vypravila plné auto psích pamlsků, hraček, pelíšku a mnohého 

dalšího. Hravé dopoledne pak zakončilo vyhlášení nejlepšího kostýmu či zvířátka, a to v každé 

třídě školy. Malou sladkostí však byly odměněny všechny děti.  

 

Živá knihovna studijních možností 
V úterý 19. září 2023 se třídy 9. A a 9. B zúčastnily akce „Živá knihovna 
studijních možností“, která se uskutečnila v DOV v expozici Velkého světa 
techniky. Žáci se setkali s nejrůznějšími profesemi – zejména s těmi, které jsou 
v našem regionu perspektivní a je po nich poptávka. Jednalo se o tyto 
profese: zahradník – florista, instalatér, železničář, stavbyvedoucí, 
kosmetička/kadeřnice, hasič, chemik, fotograf, nutriční asistent, elektrikář, 
mechanik, elektrotechnik. Doufáme, že se někteří žáci nechají touto akcí 
inspirovat při výběru svého povolání. 
 
Paní učitelky – Šárka Feketsová a Irma Navrátilová 
 

 
 
 

 

Pasování prvňáčků 

Také letos, jak už bývá na ZŠ Srbská dobrým zvykem, se 14. 9. 2023 nesla v prostorách 

jídelny slavnostní nálada a velké očekávání. Pasovaní prvňáčci svůj slavnostní akt pojali 

velmi zodpovědně. Panu králi slíbili, že svůj první školní rok nebudou brát na lehkou 

váhu a rádi se přiučí novým věcem, což potvrdili poklekem před panem králem. Tak tedy 

hodně štěstí a úspěchu, milí prvňáčci! 

 

Závody v orientačním běhu 
Ve středu 25. října 2023 vypadalo počasí ponuře. Ještě těsně před šestou hodinou ranní 
vydatně pršelo. Úderem šesté hodiny však pršet přestalo a organizátoři se čile pustili do 
přípravy závodu v areálu nejrozlehlejšího parku. Podzimní závod pro základní a 
střední školy zorganizoval Městský svaz orientačních sportů Ostrava při Ostravské 
tělovýchovné unii.  
Sto deset žákyň a žáků základních a středních škol hostil velký sál Radniční restaurace 
sídlící v areálu Radnice města Ostravy. Start a cíl umístili pořadatelé do Zahradní 
restaurace v Komenského sadech. 
Závodníci byli rozděleni do věkových kategorií. Start byl zahájen v 9.00 hodin. V té 
době už vybíhali první závodníci na různé tratě. Pro mladé závodníky byla zpestřením 
účast seniorů. Do cíle doběhli všichni bez velkých problémů. Po ukončení závodu  
následovalo vyhodnocení výsledků v jednotlivých kategoriích i v soutěži družstev. 
Největší úspěch měla naše škola v kategorii D5: 
1. místo: Szwedová Emilie, ZŠ Srbská 
2. místo: Swietoňová Eliška, ZŠ Srbská 
3. místo: Dudová Nikol, ZŠ Srbská 

 

Závody v Polsku    
V sobotu 21. 10. 2023 jsem měla závody karate v polských Katovicích. Na těchto závodech se mi dařilo.  
Vybojovala jsem 1., 2. a 3. místo. V době, kdy jsem nezávodila, jsem sledovala boje svých kamarádů.  
Nejvíc jsem sledovala kumite, což znamená boj. Když kumite začalo, přišli zdravotníci.  
Několik mých kamarádů bylo zraněno a ošetřováno. Například se stalo, že se jim trefili do nosu a tekla  
jim krev. Nebo dostali do žeber a nemohli dýchat. Byli ošetřováni i více jak půl hodiny.  

Nakonec vše dobře dopadlo.😊 
Isabel Štrossová, 5.B 
 

 

Můj první šachový turnaj 
17. října jsme se zúčastnili Šachového turnaje: O pohár starosty Ostravy-Jihu. 
Bylo to kousek od radnice v Hrabůvce. Byl to můj první šachový turnaj. Dříve 
jsem hrál jen s mamkou a taťkou. Na turnaji jsem viděl sedminásobného mistra 
České republiky. Ale s ním jsem nehrál. Já jsem hrál jen proti jeho mladšímu 
bratrovi. Každý hráč hrál sedm partií. Dvakrát jsem zvítězil, jedna remíza a 
zbytek byly prohry. Bylo to fajn.  
Čeněk Klimša, 5. A 
 

Barevný podzim ve 2. A očima Aničky Cholevové 
Podzim je pro mě možná nejhezčí roční období. Je krásně barevný, dává nám spoustu plodů a možností, jak si hrát a vyrábět. 
Ve škole si o něm povídáme v hodinách prvouky, čteme podzimní příběhy, verše a hádanky v čítance, ve výtvarné výchově a 
pracovních činnostech malujeme a vyrábíme. S paní učitelkou jsme se byli podívat v Bělském lese, kde jsme se učili poznávat 
různé keře a stromy. S výrobou zvířátek, domečků, podzimních věnců nám pomohly taky naše šikovné maminky.   

 

Podařilo se nám 😊 
Můžeme se pochlubit nově revitalizovanou budovou školních dílen a tělesné výchovy. Žáci využívají hřiště s umělým 
povrchem a učebnu v přírodě. Součástí této učebny je běžecký ovál, altán pro výuku a zeleň včetně vyhrazených „políček“, o 
která se starají naši žáci v rámci pěstitelských prací. Dále jsme zmodernizovali zázemí pro výuku tělesné výchovy a dalších 
předmětů. Disponujeme vnitřním doskočištěm s novým umělým povrchem, učebnou pro gymnastiku a velkým travnatým 
hřištěm, pro které již máme vytvořen projekt generální opravy. Naše školní kuchyň je po celkové revitalizaci a disponuje 
moderními zařízeními. Na budově školní družiny využívají naši žáci zrekonstruované kmenové učebny včetně tělocvičny. 
Máme v plánu další a další opravy, které vyučujícím a žákům zpříjemní určitě nejenom výuku. R. Kecskés, ředitel školy 

 

 


